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Z Á P I S 
 

z 24. jednání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 

Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

 

konaného dne 5. 9. 2023 od 13:00 hodin 

v zasedací místnosti N2.903(Karla Čapka),  

Krajský úřad Královéhradeckého kraje, Hradec Králové, Pivovarské náměstí 1245 

   

 

Přítomni: Mgr. Jana Berkovcová, Mgr. Libuše Friedlová (od 13:19 hod.), Mgr. Petr Hamáček, 

PhDr. Filip Jiroušek, Mgr. David Joska, Jan Kalenský, Mgr. Pavel Káňa, RNDr. PhDr. Ivo 

Králíček, Ph.D., doc. PhDr. Pavel Vacek, Ph.D., PaedDr. Kamil Vávra, PhDr. Michal 

Vávra 

Omluveni: Mgr. Jana Drejslová, Ing. Jiří Franc, Mgr. Robert Novák 

Nepřítomen:  Ing. Bc. Jaroslav Kostelníček 

Stálí hosté: Mgr. Martin Horák (omluven), Ing. Markéta Cermanová (omluvena), Mgr. Ladislav 

Groh  

Přizváni: Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA (omluven), PaedDr. Markéta Stuchlíková (omluvena), 

Ing. Václav Jarkovský, Mgr. Svatava Odlová, Mgr. Martin Struna, Mgr. Martin 

Němeček (omluven), Mgr. Šárka Klimešová, Mgr. Daniel Horáček  

Tajemnice: Mgr. Jiřina Klírová 

 

Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu  

2.  Poskytnutí dotace na individuální účel          
3. Dodatky ke smlouvě o partnerství s finančním příspěvkem IKAP II KHK 

4. Informace o návrzích změn v rejstříku škol a školských zařízení 
5. Různé, diskuze, závěr  

   
Předsedající Mgr. Jana Berkovcová zahájila 24. jednání Výboru pro výchovu, 
vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje (dále také jen „výbor“) 
ve 13:05 hod. a celé jej řídila. Přivítala přítomné členy a hosty, omluvila nepřítomné. Konstatovala, že 
je přítomno 8 členů výboru a výbor je tedy usnášeníschopný.  
 
K bodu 1 
Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu - Mgr. Jana Berkovcová 
Předsedající seznámila členy s návrhem programu jednání. Nikdo z přítomných neměl návrh na 
doplnění programu. 
Ověřovatelem zápisu byl po jeho předchozím souhlasu navržen PaedDr. Kamil Vávra. 
 
Během projednávání bodu se počet přítomných zvýšil na 9. 
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Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:     9 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 

 
 
 
USNESENÍ VVZ/24/22/2023 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje  

schvaluje 

I. 

program jednání: 
1. Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu  

2. Poskytnutí dotace na individuální účel          
3. Dodatky ke smlouvě o partnerství s finančním příspěvkem IKAP II KHK 

4. Informace o návrzích změn v rejstříku škol a školských zařízení 
5. Různé, diskuze, závěr  

II. PaedDr. Kamila Vávru jako ověřovatele zápisu 

 
 
K bodu 2 
Poskytnutí dotace na individuální účel – Mateřská škola Stará Paka, navýšení kapacity školy  
Podrobné podklady k projednávanému bodu obdrželi členové výboru předem v elektronické podobě.  
Mgr.  Berkovcová připomněla, že se jedná o žádost obce Stará Paka na stavební úpravy Mateřské 
školy Stará Paka za účelem navýšení kapacity školy. Výše požadované dotace činí 1 mil. Kč., celkové 
náklady projektu 6 975 375 Kč.  
 
 
Diskuze k bodu 2  
Členové výboru uváděli, že kapacity mateřských a základních škol se podobným způsobem navyšují 
a budou navyšovat v celé řadě obcí a že v případě doporučení poskytnutí této dotace by se muselo 
postupovat u event. dalších žadatelů obdobně. Mgr. Odlová informovala, že v současné době MŠ 
Stará Paka není naplněna na maximum kapacity.  Dále zaznělo, že z žádosti není zcela zřejmé, zda 
celou zbývající částku nákladů financuje obec. PhDr. Vávra se domnívá, že dotaci na individuální účel 
lze poskytnout tehdy, když je patrný určitý přesah.  Doc. PhDr. Vacek navrhl, aby se projednání 
žádosti odložilo na příští jednání za přítomnosti Mgr. Skalské, poté bylo navrženo, aby se jednání 
zúčastnil též zástupce žadatele.  
Předsedající navrhla usnesení v tomto smyslu. 
 
V průběhu projednávání bodu se počet přítomných členů zvýšil na 11. 
 
Návrh usnesení – hlasování:  

Pro:    10 
Proti:     0 
Zdržel se:    1 
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USNESENÍ VVZ/24/23/2023 
 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. projednal 

 
žádost o poskytnutí dotace na individuální účel žadatele – obec Stará Paka na stavební úpravy 
Mateřské školy Stará Paka ve výši 1 mil. Kč   

II. odkládá 

 projednání uvedené žádosti na příští jednání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva KHK, a to za přítomnosti Mgr. Skalské a pozvaného zástupce žadatele 

 
 
K bodu 3   
Dodatky ke smlouvě o partnerství s finančním příspěvkem IKAP II KHK- Mgr. Šárka Klimešová 

Mgr. Klimešová upřesnila, že se jedná o dílčí změny, které nemají dopad na celkovou výši rozpočtu 
a indikátory projektů, např. změna statutárního orgánu a sídla organizace, změny destinací v rámci 
zahraničních mobilit, úpravy komentářů a přesuny mezi jednotlivými kapitolami rozpočtu. Některé 
změny byly vyvolány změnovými řízeními MŠMT v rámci tzv šablon. 
 
Diskuze k bodu 3 
Přítomní neměli k materiálu dotazy či připomínky.  
Návrh usnesení – hlasování:  

 
Pro:    10 
Proti:     0 
Zdržel se:    1 
 

 
USNESENÍ VVZ/24/24/2023 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. 
  

projednal 

návrhy dodatků ke Smlouvám o partnerství s finančním příspěvkem v rámci projektu I-KAP KHK II 

II. 

doporučuje 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit Dodatky ke Smlouvám o partnerství s finančním 
příspěvkem subjektů zapojených do projektu Implementace Krajského akčního plánu rozvoje 
vzdělávání v Královéhradecko kraji II 

 
 
K bodu 4 
Návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení – Mgr. Martin Struna 
  
Seznam navrhovaných změn v rejstříku škol a školských zařízení obdrželi členové výboru 
v elektronické podobě. 
Mgr. Struna upozornil zvláště na zapsání nového oboru Rostlinolékařství ve Střední škole 
zahradnické, Kopidlno, náměstí Hilmarovo 1 a oboru VOŠ 53-41-N/11 Diplomovaná všeobecná sestra 
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(kombinovaná forma vzdělávání) ve Vyšší odborné škole zdravotnické, Střední zdravotnické škole 
a Obchodní akademii, Trutnov (konkrétně v Červeném Kostelci).  
Dále informoval, jak probíhají jednání o zapsání 3 tříd gymnázia se sportovní přípravou na třech 
stávajících gymnáziích – JKT v Hradci Králové, Krkonošském gymnáziu a gymnáziu v Trutnově. 
Ostatní změny představují buď navýšení nejvyššího povoleného počtu žáků v oborech, nebo výmaz 
některých oborů vzdělání, ve kterých již školy řadu let nemají žáky. 
 
Diskuze k bodu 4 
Mgr. Berkovcová položila dotaz, jak se kraj staví k současné době populární otázce lyceí. Mgr. Struna 
odpověděl, že zapsání nových oborů do rejstříku je věcí MŠMT, které se prozatím striktně drží 
platného dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje a vzdělávací soustavy kraje. 
 
Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:    11 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 

 
USNESENÍ VVZ/24/25/2023 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. bere na vědomí 

 
informaci o návrzích změn v rejstříku škol a školských zařízení  

 
K bodu 5 
Různé, diskuze, závěr – Mgr. Jana Berkovcová 
Mgr. Fiedlerová se otázala přítomných, jaký je jejich názor na to, že z § 22a ŠZ vypadl odst. c), že PP 
mají právo na využívání metod, forem a prostředků dle vlastního uvážení….  Přítomní se shodli, že se 
nic zásadního nemění, pouze formálně se posílila pozice ředitele školy. Doc. PhDr. Vacek uvedl, že 
tato diskuse je zbytečná, schopný ředitel takovou podporu nepotřebuje. 
Mgr. Hamáček zmínil problémy, které přinášejí nové předpisy v oblasti hygieny a požární ochrany 
(dveře osazené zařízením BRANO, které by malé děti v případě požáru nedokázaly otevřít). 
RNDr. PhDr. Ivo Králíček vznesl dotaz, zda se řeší navýšení kapacit středních škol. Mgr. Struna 
odpověděl, že v KHK problém s kapacitami nebyl, navíc k určitému navýšení i tak došlo (např. 
automatickým povolováním výjimek v 1. ročnících až na 33 žáků). 
  
Předsedkyně výboru připomenula příští jednání výboru:  
 

25. jednání 
17. 10. 2023 od 13:00 hodin  

N2.903 - zasedací místnost Karla Čapka 

Jednání výboru bylo ukončeno ve 13:47 hodin. 

 
………………………………………………..    ………………………………………………….. 
Mgr. Jana Berkovcová PaedDr. Kamil Vávra, ověřovatel 
 
V Hradci Králové 11. 9. 2023  
zapsala: Mgr. Jiřina Klírová  


